
28. oktober 2015 

Ansøgning om foretræde for Børne- og Uddannelsesudvalget 

  

Vi er en delegation fra VUC-området med repræsentation af ledelse, lærere samt kursister. 

Vi ønsker foretræde snarest muligt, gerne tirsdag den 3. november, for at få mulighed for at 
redegøre for de ødelæggende konsekvenser for VUC-sektoren som vi ser i de netop vedtagne 
besparelser på fjernundervisnings- og ordblindeundervisningsområdet samt de foreslåede 
yderligere omprioriteringsbidrag på området. 

Sektoren har traditionelt spillet en meget vigtig rolle for såvel opfyldelsen af 95% målsætningen, 
mobiliteten i uddannelsessystemet samt for beskæftigelse og integration og giver en chance til de 
unge voksne der ikke umiddelbart kan optages på en erhvervsuddannelse eller en videregående 
uddannelse. 

Delegationen vil bestå af 4-5 personer fra Københavns VUC (KVUC) og Vestegnen HF og VUC. 

Følgende personer deltager i delegationen: 

 Søren Fersløv Andersen, rektor på KVUC , ordfører 

 Ulla Bonde Thilma, Pædagogisk Råd formand og studievejleder 

 Mathias Kragh, kursist 

 Anders Bentsen-Bøhm, tillidsrepræsentant for HF-lærerne på Vestegnen HF og VUC  

Forslaget om fortræde for udvalget har bl.a. været vendt med Mattias Tesfaye, der støtter dette.  

 

Skriftligt materiale til udvalget:  

Vedlagt link til pressemeddelelse fra KVUC: ”Besparelser på fjernundervisning kan ikke 
gennemføres” 

https://www.kvuc.dk/nyheder-og-presse/pressemeddelelser/besparelser-paa-fjernundervisning/ 

Vedlagt link til debatindlæg af rektor Søren Fersløv Andersen ”Afgørende for uddannelsespolitiske 
målsætninger”  

https://www.kvuc.dk/nyheder-og-presse/nyheder/sweeperen/ 
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